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Ledamöter: 

 Ingrid Dalén (HSO/FUB), ordföranden  

Anna Hansson (HSO/R) 

Göran Gustafson (SRF) §§ 5-10 

Laila Kinnander (DHR) 
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Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Lena Mittal, Arne Fredlund, Anders Hallberg och 

Mattias Carlsson från stadsbyggnadskontoret samt Ann-Charlotte 

Bergqvist och Ulf Jacksén från exploateringskontoret. 

 

 
 

 

 § 1 

Val av justerare  

 
Beslut 

Rådet utser Anna Hansson att tillsammans med ordföranden Ingrid Dalén 

justera dagens protokoll.  

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 

Efter tillägg under punkterna Genomgång av utsända checklistor och 

Rapporter godkänner rådet dagordningen. 

 

 § 3 

Föregående protokoll 

Rådet godkänner protokoll nr 7/2013 och lägger det till handlingarna. 
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 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 

Inkomna protokoll anmäls och läggs till handlingarna: 

a) Protokoll nr 6/2013 från råd för funktionshinderfrågor vid trafik- 

och renhållningsnämnden och Stockholms Stads Parkerings AB den 

26 augusti 2013. 

b) Protokoll nr 6/2013 från kommunstyrelsens funktionshinderråd den 

9 september 2013. 

 

Med anledning av kommunstyrelsens funktionshinderråds besök på Tele2 

Arena önskar rådet en redovisning av hur bevakningen av 

tillgänglighetsaspekten beaktats vid bygglovsprocessen av Tele2 Arena.  

 

 

 § 5 

Genomgång av utsända checklistor 

 

a) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för fastigheten 

Sidensvansen 6 i stadsdelen Östermalm, S-Dp 2013-02082-54 

 

Rådets synpunkter:  

Rådet har inga synpunkter. 

 

b) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för område vid 

Bedaröbacken i stadsdelarna Högdalen och Örby, S-Dp 2010-03518 

 

Rådets synpunkter:  

Rådet är medvetna om att avståndet till kvittblivningsställe för 

hushållssopor är förenligt med BBR och med stadens egna riktlinjer 

men önskar att staden ska verka för ett kortare avstånd samt att 

sopbilarna ska anpassas för att kunna hämta sopor på mindre vägar. 

 

c) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Lugnet etapp III 

(del av Södra Hammarbyhamnen 1:3) i stadsdelen Södra 

Hammarbyhamnen, Dp 2012-11791 

 

Rådets synpunkter:  

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom att 

sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta inte är 

möjligt bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt att både 

hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas i 

utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan nivåhinder och 

hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med nedsatt 
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rörelse- och orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor 

utomhus anser rådet att avståndet från entré till sopnedkastet inte 

bör överstiga 10 meter. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 meter från entré 

och placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela 

anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler 

och punktskrift ska finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma 

placering efter varje tömning för att underlätta användbarheten för 

personer med nedsatt orienteringsförmåga. Rådet påpekar att 

placeringen av kärlen inte får minska antalet parkeringsplatser som 

ligger 10 meter från entréer. 

 

d) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för del av Norra 

Djurgårdsstaden, bergrum under Hjorthagsparken (del av 

Hjorthagen 1:3 och 1:5) i stadsdelen Hjorthagen, S-Dp 2013-05272 

och S-TDp 2013-10895 

 

Rådets synpunkter:  

Rådet har inga synpunkter. 

 

e) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för del av Lillsjönäs 4 

m.m. i stadsdelen Ulvsunda, Dp 2010-09522 

 

Rådets synpunkter:  

Rådet anser att man ska sträva efter att få kvittblivningsstället för 

hushållssopor närmare än de i dag nämnda 40 meter, om möjligt 

närmare än 10 meter. 

 

f) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för del av fastigheten 

Lidarände 1 i stadsdelen Kista, Dp 2013-05339 

 

Rådets synpunkter:  

Rådet har inga synpunkter. 

 

 

 § 6 

Rådets arbetssätt (fortsättning från föregående möte) 

Rådet diskuterar sitt arbetssätt under 2012 och hittills under 2013. 

 

Stadsbyggnadsnämnden 

 

Rådet konstaterar att samarbetet med stadsbyggnadskontoret behöver 
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förbättras på vissa punkter. Rådet anser vidare att det är ett problem med 

de alltför korta remisstiderna. Arbetet kring Slussen och Entré Stockholm 

har fungerat bra. Rådet önskar också göra fler studiebesök i framtiden, till 

exempel besöka Nordvästra Kungsholmen och parkeringsgaraget under 

Högalidsparken.  

 

 

 § 7 

Bordlagt ärende: Checklistan 

Ärendet bordläggs. 

 

 

 § 8 

Inkomna remisser 

 

a) Remiss av Lagpromemorian Tekniska egenskapskrav och 

kommunala markanvisningar 

Föredragning: Arne Fredlund, stadsbyggnadskontoret och Anders 

Hallberg, exploateringskontoret 

 

Rådets synpunkter:  

Rådet tackar för informationen och konstaterar att kontorens förslag 

till remissyttrande ser ut att överensstämma med rådets uppfattning. 

 

b) Remiss av motion (2013:59) om inrättande av en bilpool för elbilar 

i Stockholm 

 

Rådets synpunkter:  

Vid laddning av elbilar är det viktigt för elmiljön vid laddstationen 

att laddning sker med sladd och inte trådlöst med induktiv laddning. 

Det som idag mest liknar induktiv laddning är spisar med 

induktionshäll. Enligt Strålsäkerhetsmyndighetens mätning 

överskrids TCO-normen för bildskärmar upp till 24 gånger på 

30 centimeters avstånd framför spisen och hela 80 gånger 

15 centimeter framför. En del spistillverkare varnar bärare av 

pacemakers. På en spis ska upp till 1 000 watt överföras till 

kokkärlet, för laddning av elbilar planeras nu för 20 000 watt. 

 

c) Remiss av betänkandet Samordnade bullerregler för att underlätta 

bostadsbyggandet (SOU 2013:57)  

 

Rådets synpunkter:  

Stadsbyggnadsnämndens och exploateringsnämndens 

funktionshinderråd har tagit del av remissen och även det förslag 

till svar som staden avser lämna genom de berörda förvaltningarna. 
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Rådet ställer sig i princip bakom stadens svar, men vill här 

kommentera och understryka vissa för oss viktiga frågor. 

 

Den första punkten rör hur bullerfrågan ska bevakas och beaktas för 

nya bostäder. I Stockholm har en utredning alltid gjorts i planskedet 

om de hittills gällande riktvärdena riskerar att överskridas. I 

utredningsförslaget föreslås att detta ska kunna ske ”senast i 

samband med det tekniska samrådet”. Rådet anser att ett sådant 

förfarande riskerar få konsekvensen att bostäder byggs trots att de 

inte klarar kraven. Om en noggrannare analys förskjuts till 

bygglovskedet ska det mycket till för att stoppa ett projekt där 

sökanden redan lagt ned stora summor på projektering och andra 

förberedelser.  

 

Den andra punkten vi vill uppmärksamma, liksom också staden 

gjort, är att vi motsätter oss byggandet av enkelsidiga bostäder utan 

villkor. Precis som staden skriver anser vi att alltför många kommer 

att bli störda och få hälsoproblem om man släpper detta helt fritt.  

 

Samt att i de fall det nuvarande riktvärdet på 55 dB överskrids, ska 

dämpande åtgärder vidtas utanför och invid fönster, så som staden 

själv föreslår. 

 

 

 § 9 

Exploateringsnämnden 

Verksamhetsplan 2014 

 

Ann-Charlotte Bergqvist och Ulf Jacksén informerar om det kommande 

arbetet med verksamhetsplan 2014 och önskar förslag på aktiviteter. 

 

Rådet framför ett önskemål om en aktivitet som visar hur 

stadsdelsförvaltningarna har svarat på förfrågan om bostäder enligt SoL 

och LSS i nya detaljplaneområden. 

 

 § 10 

Stadsbyggnadsnämnden 

 

Den nya plan- och bygglagen 

Ingen information denna gång. 

 

Arkitektur Stockholm 

Arne Fredlund informerar om att Arkitektur Stockholm har ställts ut. 
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Arkitektur Stockholm är en fördjupning av stadens översiktsplan (ÖP) 

Promenadstaden och är en arkitekturstrategi inriktad på vilka värden den 

framtida arkitekturen kan tillföra staden. 

 

Bullersamordningsutredningen 

Arne Fredlund informerar om kontorets synpunkter på 

bullersamordningsutredningen. Kontoret är i huvudsak positivt till 

förslaget men anser att det finns några brister till exempel att undantagen 

gällande ettor och ombyggnation bör ändras. 

 

Workshop 

Arne Fredlund berättar om den workshop som planeras med 

stadsbyggnadsnämnden och tjänstemän i december. Arne Fredlund 

återkommer med ett förslag på program. 

Rådet lämnar några förslag på frågor att överväga. 

 

Tertialrapport 2 2013 

Mattias Carlsson informerar om tertialrapport 2 2013. Rådet tackar för 

informationen. 

 

 

 § 11 

Bevakningslista se sid. 8-9 i protokollet 

 

Bevakningslistan kompletteras med ”Rådet önskar en redovisning av hur 

bevakningen av tillgänglighetsaspekten beaktas vid bygglovsprocessen av 

till exempel Tele2 Arena” samt ”Rådet önskar också göra fler studiebesök 

i framtiden, till exempel besöka Nordvästra Kungsholmen och 

parkeringsgaraget under Högalidsparken”. 

 

 

 § 12 

Rapporter 

 

Ingrid Dalén informerar om att hon har deltagit på en konferens anordnad 

av Handisam med anledning av rapporten "Hur är läget i kommunerna?" - 

en uppföljning av hur långt kommunerna runt om i landet har kommit i 

arbetet med funktionshindersfrågor. Läget är allvarligt och risken stor att 

de uppställda målen för tillgänglighetsarbetet inte kommer att nås till år 

2016. 

 

Ingrid Dalén informerar om att det råder oklarhet i budgeten för 2014 om 

regeringen kommer att presentera en proposition angående otillgänglighet 

som diskrimineringsgrund under nästa år. Riksdagen har tidigare begärt 

ett förslag i frågan. 
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 § 13 

Övriga frågor 

 

Inga övriga frågor. 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal  
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B E V A K N I N G S L I S T A  

 

 Ärenden som ska tas i rådet Ansvarig Ska vara klart 

 

1. Föredragning om Arkitektur 

Stockholm 

 

Sekretariatet 

och Arne 

Fredlund 

Hösten 2013 

2. Ljudmiljöer i publika lokaler.    

 

  Vice 

ordföranden 

återkommer 

under hösten 

2013 

 

3. Stockholms Stads Parkerings AB har 

beslutat om byggnation av ny 

anläggning, Stigberget. 

Bygglovsprocessen bevakas av rådet. 

 

Rådet Våren 2013 

4. Utvärdering av rådets arbetssätt  Hösten 2013 

5. Rådets presidium träffar 

stadsbyggnadsdirektör Susanne 

Lindh (till hösten samt sedan 2 

ggr/år) 

 

 Hösten 2013 

6. Revidering av checklistan Jan Lamby Hösten 2013 

 

7. Utbildning för bygglovhandläggare 

om ledstråk 

 

Rådet  

8. Samla kunskap om 

elektromagnetiska fält 

 

  

9. Information om bostadslots från 

exploateringskontoret och 

stadsbyggnadskontoret 

 

  

10. Detaljplan för Södermalm 3:21 m.m. 

i stadsdelen Södermalm, Dp 2009-

15437: Rådet anser att den planerade 

hissen från gångvägen ska gå ända 

ner till tunnelbaneperrongen. Lasse 

Persson får i uppdrag att aktualisera 

frågan i SL:s funktionshinderråd 

Lasse 

Persson 
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11. Rådet önskar en redovisning av hur 

bevakningen av 

tillgänglighetsaspekten beaktats vid 

bygglovsprocessen av Tele2 Arena. 

 

  

12. Rådet önskar göra fler studiebesök i 

framtiden, till exempel besöka 

Nordvästra Kungsholmen och 

parkeringsgaraget under 

Högalidsparken. 

  

 

 


